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Město Kyjov 

Komise životního prostředí 

Zápis z jednání č. 4/2019 

Datum konání: 28. 5. 2019 

Místo konání: Velká zasedací místnost MÚ Kyjov 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Hosté:   Ing. Vladimír Šimeček – vedoucí střediska I - TS Kyjov 

   

Zapisovatel:  Ing. Tomáš Blažek 

Ověřovatel(ka): MUDr. Luděk Šimeček 

Čas jednání:  15.30 – 18.15 hod. 

 

Program jednání: 

Vzhledem k nepříznivému počasí se neuskutečnila plánovaná obhlídka travnatých ploch se 

zvláštní péčí. Obhlídka se uskuteční v náhradním termínu, a to 7. 6. 2019 v 15:30 hod. Sraz 

účastníků bude na parkovišti za radnicí. V této souvislosti bylo odsouhlaseno, že seč travnaté 

plochy v Boršově u železničního přejezdu může být provedena i před  plánovanou obhlídkou.  

 

1. Kontrola zápisu z posledního jednání KŽP 

2. Používání glyfosátů  

3. Kácení dřevin 

4. Program rozvoje města Kyjova na léta 2018 - 2022 

5. Různé  

 

Průběh jednání: 

 

1. Kontrola zápisu z posledního jednání KŽP 

 

a) „Vodičkova louka“ v Bohuslavicích 

 

Rada města Kyjova na své 15. schůzi konané dne 29.4.2019 vyslovila souhlas, po projednání 

s vlastníkem pozemku, s provedením průzkumné sondy na pozemku p. č. 1350/1 v k.ú. 

Bohuslavice u Kyjova za účelem zjištění stavu podzemní vody.  

Dále RM vyslovila souhlas se zahájením jednání s vlastníkem pozemku o odkupu uvedeného 

pozemku nebo odkupu jeho jižní části za účelem vybudování vodní plochy.  

Odbor majetku  osloví vlastníka pozemku a projedná s ním uvedený záměr. 
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b) VKP V Podsedkách 

 

Mgr. Veverková připraví návrh managementových opatření ve VKP V Podsedkách a prověří 

možnosti získání dotace na tato opatření v letošním nebo příštím roce. Navržená opatření 

budou realizována  ve spolupráci s TS Kyjov nebo budou zadána třetí osobě. 

 

c) Boršovské louky 

 

V této lokalitě budou vytipována další 2-3 vhodná místa pro vybudování jezírek. Mgr. 

Veverková jejich označení oznámí Ing. Blažkovi, popř. Ing. Šimečkovi. Vyhloubení provedou 

TS Kyjov.  

 

d)  Lokalita za školou na ul. Za Humny v Boršově 

 

Odbor majetku MÚ Kyjov oslovil majetkový odbor Jihomoravského kraje s dotazem na 

záměry kraje v této lokalitě. V této záležitosti proběhlo jednání s ředitelem školy, který 

informoval zástupce města o záměrech školy. V části předmětných pozemků bude kraj zřejmě 

realizovat přístavbu školy, zbylá část pozemků může být využita k revitalizaci území, nejlépe 

v koordinaci města s krajem. Mgr. Veverková navrhla ve spolupráci s RNDr. Ambrozkem 

provést v předmětném území biologické hodnocení. Na základě tohoto hodnocení může pak 

být navrženo využití lokality.  

 

e) Lesopark 

 

Slavnostní otevření areálu proběhlo 21. 5. 2019. Ing. Šimeček seznámil komisi se způsobem 

seče travnatých ploch – kolem chodníků cca na šíři 1,5 m bude pravidelně sečeno, ostatní 

travnaté plochy budou sečeny s nižší intenzitou (vznik lučních ploch). 

 

f) Parkovací plochy na sídlišti U Vodojemu 

 

Dle informace Mgr. Bednaříkové bude realizována varianta pana Krakovského, která byla 

komisi představena na minulém jednání. 

 

 

2. Používání glyfosátů 

 

Ing. Šimeček informoval komisi o používání gyfosátů při činnosti TS. Celkem je za rok 

spotřebováno cca 80 l, přičemž glyfosáty nejsou používány na zelené plochy, ale pouze na 

zpevněné plochy k likvidaci plevele vyrůstajícího např. mezi dlažbou. V této souvislosti 

sdělil, že TS odzkoušely v minulosti použití mechanického stroje k odstraňování plevele. 

Zkušenosti s tímto strojem byly negativní. Proběhla diskuse o dalších možnostech likvidace 

nežádoucího plevele, např. Ing. Selucký navrhl použití prostředku Basta. Na dalším jednání 

komise budou představeny možnosti likvidace plevele s využitím páry apod.    
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3. Kácení dřevin 

 

Ing. Blažek seznámil komisi s požadavky na kácení následujích dřevin: 

 

- Bohuslavice – u hřbitova – suchý smrk (napaden kůrovcem) 

- Bohuslavice – lokalita Močílky – proschlá lípa a suchá bříza 

- Boršov – park na ul. Školní – 2x suchá bříza 

- Ul. Sv. Čecha – proschlý jerlín  

- Sídliště U Vodojemu – suchý ořešák a suchá bříza 

 

Komise nemá námitky proti kácení uvedených dřevin. 

 

 

4. Program rozvoje města Kyjova na léta 2018 - 2022 

 

Členům komise bude rozeslán dokument „Program rozvoje města Kyjova na léta 2018-2022“.   

Na příštím jednání komise budou zapracovány podněty a připomínky členů komise, zejména 

v oblasti VI. Životní prostředí.  

 

 

5. Různé 

 

RNDr. Ambrozek 

Dotaz na stav jednání mezi městem a Povodím Moravy ve věci revitalizace Kyjovky. Mgr. 

Bednaříková sdělila, že k pokroku nedošlo. RNDr. Ambrozek proto vznesl požadavek na 

opětovné jednání s Povodím.  Mgr. Veverková dále navrhla zorganizovat panelovou diskusi 

s odborníky a veřejností k problematice revitalizace Kyjovky. Ing. Berka doporučil konání 

diskuse na podzim tohoto roku.   

Ing. Celý 

Dotazoval se na stav oprav přehrady v Koryčanech. Ing. Berka přislíbil na příštím jednání 

komise informovat o stavu oprav. 

Mgr. Bednaříková 

Vznesla požadavek na podání informace o pozemcích, které mají v současnosti v pachtu 

společnosti Zenergo Agro, s.r.o. a Zenergo, a.s., jenž požádaly město o možnost podpachtu. 

Odbor majetku podá informaci o těchto pozemcích. 

Mgr. Lungová   

 Doporučila sečení travnatých ploch v „Alejích života“ s nižší intenzitou jako u 

travnatých ploch se zvláštní péčí, na podzim oséct luční směsí a realizovat keřové 

patro k zabránění rozorávání pozemků.  

 Dále informovala komisi o jednání se starostou Čeložnic o možnosti obnovení polní 

cesty mezi Bohuslavicemi a Čeložnicemi. K tomu by bylo třeba vypovědět pachtovní 
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smlouvu na pozemek p.č. 1659/212 v k.ú. Bohuslavice u Kyjova ze strany města 

Kyjova a pozemek p.č. 2010 v k.ú. Bohuslavice u Kyjova ze strany obce Čeložnice. 

V této souvislosti sdělila, že obec Čeložnice bude o výpovědi pachtu rozhodovat na 

zastupitelstvu. 

 Navrhuje provedení mapování současného stavu nebezpečných skleněných ploch ve 

městě (přístřešky autobusových zastávek, ostatní skleněné plochy) za účelem ochrany 

ptactva. V další fázi by bylo možno zapojit školy do zvýraznění těchto ploch 

pomalováním. Navrhuje, aby mapování provedl za úplatu ornitolog pan K. Šimeček.  

 

PaedDr. Navrátil 

Informoval komisi o projektu využití dešťové vody na ZŠ J.A.Komenského. Navrženými 

opatřeními by se dalo ušetřit až 50% vody na splachování. 

 

Návrhy a doporučení Radě města Kyjova:  

- 4/2019 – v návaznosti na aktivitu obce Čeložnice vypovědět pacht pozemku p.č. 1659/212 

v k. ú.  Bohuslavice u Kyjova za účelem obnovení polní cesty mezi Bohuslavicemi a 

Čeložnicemi. 

 

Úkoly pro členy komise:   

Připravit připomínky a podněty k dokumentu  „Program rozvoje města Kyjova na léta 2018-

2022“. 

 

Termín dalšího jednání:  2. 7. 2019 v 15:30 hod.  

 

 

Zapsal: Ing. Blažek Tomáš 

Ověřil: MUDr. Šimeček Luděk 

 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 

2. Program Rozvoje města Kyjova na léta 2019 - 2022   


